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„Önmagad elől nincs amiért menekülj. Én már próbálkoztam több országban is letelepedni és
újrakezdeni az életet, de a honvágy mindig hazahozott. Szeretek itt élni. Nem természetes, de
nem betegség, ez egy állapot. Mivel tudom hogy ez genetika, már nem akarok változtatni rajta.
A nevem legalább Vigh, de a történetem nem annyira" vallja Vigh Zoltán. Egy olyan
székelyudvarhelyi homoszexuális fiatallal beszélgettünk, aki beállítottságát nyíltan felvállalja -
tudtunk szerint ezzel egyedül van.

  

Mikor találkoztál ezzel az érzéssel? Milyen volt a felismerés?

  

Olyan 14-15 évesen, serdülő koromban éreztem, hogy van valami. A családommal
Magyarországra mentünk kirándulni, ahol ismerősöknél szálltunk meg. Egy húszéves sráccal
aludtam egy szobában, s amivel addig csak a gondolat szintjén játszottam el, egyik éjszaka
megtörtént. Nem provokált, ajánlkozott, és én belementem. Ez volt az első alkalom, amikor testi
kapcsolatom volt.

  

Próbáltál küzdeni a másság ellen, vagy felismerted, és elfogadtad ezt az állapotot?

  

Eleinte nem fogadtam el magamat sem. Úgy gondoltam már tizenöt évesen, hogy a
családomnak tudnia kell róla. Közöltem velük, hogy mit érzek. Azonnal kiraktak az utcára,
közölték, hogy többé nem vagyok a gyerekük. Tizenöt évesen az iskolát is abba kellett
hagynom.

  

Mit vártál volna a családtól?
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Segítséget és megértést, semmiképp sem azt, hogy utcára tegyenek. Eleinte nem tudtam
kezelni a helyzetet, jöttek az öngyilkossági kísérletek. Csíkszeredába, a pszichiátriára kerültem,
majd évekig az utcán éltem.

  

Többszöri öngyilkossági kísérlet után gondolkoztam csak el azon, hogy rólam van szó, és ezen
csak én változtathatok. Lassan beletörődtem, és elfogadtam a helyzetemet, mert úgy
gondoltam, ugyanolyan ember tudok lenni, mint más. Tíz évig éltem távol a családomtól, majd
apám meghalt, anyám pedig megbékélt, és hazajöhettem.

  

A városban ismersz még olyan hozzád hasonlót, aki nyíltan felvállalja, hogy meleg?

  

Nem, senkit, pedig 2013-ban ennek nem így kellene lennie, akármilyen kisvárosban is élünk.
Sokan jöttek, hogy ez egy betegség, és ezt lehet kezelni, gyógyítani. Ez hülyeség.

  

Rengetegen vannak, akik nem vállalják fel a másságukat, családot alapítottak, hogy palástolják
az igazi arcukat. Én is megtehettem volna, de ezzel nem értek egyet, nem tartom etikusnak
becsapni az embereket vagy magunkat.

  

Sokan vannak Udvarhelyen is?

  

Persze, sokat ismerek. Rengeteg a 18-50 év közötti férfi, aki a saját neméhez vonzódik csak
nem vállalja fel az érzéseit. Pontos számot nem tudok, de száz és kétszáz között vannak. Ezek
azok, akiket személyesen ismerek, mert kapcsolatban voltunk vagy csak tudom, mert
beszélgettünk.

  

Természetesen nem kezdhetsz ki mindenkivel, de azért sok emberrel leülök beszélgetni ezekről
a dolgokról. Pár éve volt egy olyan tervem, hogy a nagyvárosok mintájára létrehozok egy
nonprofit szervezetet a melegekért, de ahogy mondják: egy fecske nem csinál tavaszt.
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Udvarhelyi vonás a prűdség?

  

Inkább annak mondanám, mert itt van nem messze Csíkszereda, és ott az emberek már
nyitottabbak, annyira nem lekezelőek, nem elítélőek. A mai napig is olyan problémákkal küzdök,
amik abból erednek, hogy vállalom a másságot. Például nem kapok munkát.

  

Van egy négyéves pincér-báros diplomám és 15 év tapasztalatom, de egyszerűen nem
alkalmaznak. Primitívek az emberek, azt kérdik, hogy egy buzi hogy lehet pincér? Én nem
értem mi köze van egyiknek a másikhoz.

  

Ha új helyre jelentkezel, előre szoktad mondani, hogy más vagy?

  

Igen, én már úgy megyek oda, hogy azt mondom, hogy van ennyi év tapasztalatom, de van ez
is. Úgy gondolom, jobb első perctől nyílt lapokkal játszani, minthogy később kiderüljön, s azért
rúgjanak ki. De idáig el sem jutunk, mert eleve nem alkalmaznak.

  

Rossz néven veszed, ha lebuziznak?

  

Nem, bár függ attól, hogy milyen kifejezést használnak. Régebb volt olyan, hogy az utcán vagy
a kávézóban is beszóltak. Engem akkor sem zavart ez, inkább azoknak volt kényelmetlen,
akikkel éppen egy társaságban voltam. Engem ezek a kifejezések vagy titulusok nem zavarnak,
ha egyszer az vagyok, akkor ez van.

  

Mi volt a legnagyobb kellemetlenséged a másságod miatt, például vertek meg emiatt?

  

Nem, megfenyegetve voltam, de tettlegességre soha nem került sor. Viszont nyitottam saját
céget és megpróbáltam egy bárt működtetni a régi Vegas helyén (a II. Rákóczi Ferenc és
Budvár utcák sarkánál – szerk.megj.
).
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Három évig ment, de akkor Szőke László (újságíró – szerk.megj.) a blogjára olyan
rágalmazásokat tett fel,
hogy én azért nyitottam a bárt, mert közel van az iskolához és kiskorúakat pedofíliával rontok
meg. Ebből lett egy ügy, de nem volt bizonyíték, ejtették a vádakat. Ez után érezhetően
megcsappant a forgalom, és már nem bírtam működtetni.

  

Mostanra túl vagy pár dolgon, hogy éled most a mindennapokat?

  

Öcsémmel és anyámmal élek, de nem mondhatom, hogy boldog vagyok. Nem tudom úgy
megélni a másságomat, ahogy szeretném, mint például nyugaton, hogy elmegyek egy
étterembe, ahová csak olyanok járnak, és egyszerűen felszabadulhatok.

  

Engem leginkább az zavar, hogy annyi hozzám hasonló van itt is és mégsincs, akivel leüljek
nyíltan beszélgetni. Felénk elég beszűkült tudatúak az emberek. Azt érzem, hogy nem is fogják
soha úgy elfogadni a másságot. Egy gyilkost most is jobb szemmel néznek vagy jobban
tolerálják, mint azt, hogy valaki vállalja, hogy más.

  

Jelenleg van párod? Ő vállalja?

  

Igen, van, de sajnos ő sem vállalja. A két család és a szűk baráti kör tud rólunk, de nyilvánosan
nem mutatkozunk. Ha valakivel együtt élsz, és mellette döntöttél, akkor azt nincs amiért
szégyellni, de nem kényszeríthetem olyanra, amit nem akar. Azt mondta velem van,
ragaszkodik, de nem fogja felvállalni. Ez nehéz, és kínos nekem, de ez van.

  

Hogy ismerkedsz, amikor társat keresel?

  

Most rengeteg társkereső oldal van, sokkal egyszerűbb, mint régebb. Ezelőtt 15 évvel az első
ilyen lehetőség a Heti Hirdetőben volt. Én voltam az első s az egyetlen a Hölgyek és Urak
mellett a Más kategóriában.
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Ez így volt másfél évig, majd elkezdtek írogatni az emberek. Nem feltétlenül udvarhelyiek, bár
voltak páran. Leginkább Kovászna megyéből, Szentgyörgyről, illetve Gyergyóból,
Csíkszeredából.

  

Buliban hogy működik az ismerkedés? Van valami saját jel, vagy gesztusok, amiből
egymásra ismertek?

  

Nem, az is egy tévhit, hogy ha egy férfinak nőies gesztusai vannak, jól öltözött, ápolt vagy a
hanglejtése nőies, akkor ő meleg. Tőlem is kérdezték, hogy hogy tanultam meg így beszélni, de
ez nem megtanulás kérdése, születésem óta így beszélek.

  

Én le szoktam tesztelni az embereket. Ha valaki tetszik, akkor előadok egy sztorit a másságról
és ha úgy áll hozza, hogy „mocskos buzik", akkor tudom, hogy tárgytalan, de ha kíváncsi, akkor
még lehet valami belőle.

  

Hogy nézel a heteró férfiakra, neked az a természetellenes?

  

Nem, nincs semmi bajom sem a heteró férfiakkal, sem a heteró nőkkel. Sőt, a heteró férfiak
sokszor jobban bejönnek, mert olyan elérhetetlennek tűnnek. Nem csak melegekkel volt
dolgom, hanem több heteróval is. Volt, akinek csak a helyzet hozta és kipróbálta, de akadt
olyan is, aki azért keresett meg, mert a kíváncsiság hajtotta.

  

Szerinted miért van, hogy a leszbikusokat jobban elfogadják, mint a meleg pasikat?

  

Ha megnézzük, hogy kik azok, akik lenézik a melegeket, akkor rájövünk, hogy a nagy részük
férfi. A férfiak többsége perverz, és izgatja két nő együttléte, ezt természetesnek veszik és nem
ítélik el. Nem egy klubban láttam ilyent, hogy két csaj „összenyalt", s milyen nagy öröm volt, de
ha két srác csinálná ezt, egyből szétvernék a fejüket.
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Csak a melegekhez vonzódsz?

  

Ahogy hozza a helyzet! (nevet) Ha látok lehetőséget egy egyéjszakás kalandra, akkor élek
vele, de ez arra való, hogy a szexuális vágyaimat kielégítsem. Persze nem minden a szexről
szól, én is vágyok egy társra, aki mellettem van. Ilyen eddig még nem volt, a mostani
kapcsolatom is inkább a szexről szól.

  

Az a baj ebben a meleg világban, hogy hamar megunsz egy embert, nem az van, hogy van egy
feleséged és gyereked, s ez összeköt. Szexuális kapcsolatra még másként se nehéz partnert
találni, de érzelmi társat már igen. A szex olyan, hogy kell is meg jó is, de nem elég.

  

A szexuális szokásaid vagy szokásaitok eltérnek a normális, átlagos szextől?

  

Nem hiszem, itt azért olyan sok opció nincs, az orális és az anális szex jöhet szóba. Más, ilyen
extrém dolgok nem érdekelnek.

  

A meleg kapcsolatban van női, férfi szerep? Hogy hívjátok?

  

Van, sőt van olyan, hogy ki van alakulva az első perctől, hogy az egyik aktív a másik passzív,
de az sem ritka, hogy mindkét fél univerzális. Ez fontos, amikor társat keresek, ha én passzív
vagyok, nem fogok magam mellé még egy passzívat keresni, mert azzal nincs amit kezdjek.

  

Ez kialakulhat menet közben, de van, aki már előre jelezi. A mostani társkereső oldalakon ezt is
feltüntetik, hogy milyen szerepet töltenek be.

  

Hogy képzeled el magad hetvenévesen?

  

Nem hiszem, hogy kapok valakit, aki ilyen sokáig velem lesz. Hetvenévesen is meleg leszek, és
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valószínűleg magányosan fogok élni a kutyáimmal egy kertes házban.

  

Most nagy divat lett külföldön, hogy a meleg párok gyereket fogadnak örökbe. Megadhatnak
neki bármit, de az mégsem egészséges, hogy a gyerek azt lássa, két apja vagy két anyja van.
Szeretnék gyereket, bár nem hiszem, hogy valaha lesz.
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